

MINISTÈRE DE L'ENSEIGNEMENT
SUPÉRIEUR

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION

ARRÊTÉ N°

125 / 01007

/MINESUP/SG/CNFMP/ DU

24 JUN 2025

Portant ouverture de l'Examen National d'Aptitude à la Formation Médicale, Pharmaceutique et Odontostomatologique au Cameroun pour le compte de l'année académique 2025-2026.

LE MINISTRE D'ETAT, MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPÉRIEUR,

- Vu la Constitution ;
- Vu la déclaration de Libreville sur la construction de l'espace CEMAC de l'Enseignement Supérieur, de la recherche et de la formation professionnelle en date du 11 février 2005 ;
- Vu la directive n° 01/06-UEAC-019-CM-14 du 11 mars 2006 portant application du système LMD (Licence, Master, Doctorat) dans les Universités et Établissements d'enseignement supérieur de l'espace CEMAC ;
- Vu la directive n°02/06-UEAC-019-CM-14 du 11 mars 2006 portant organisation des études universitaires dans l'espace CEMAC dans le cadre du système LMD ;
- Vu la loi n°2018/012 du 11 juillet 2018 portant Régime financier de l'Etat et autres entités publiques ;
- Vu la loi n° 2023/007 du 25 juillet 2023 portant orientation de l'Enseignement Supérieur au Cameroun ;
- Vu la loi n° 2024 /013 du 23 décembre 2024 portant loi des finances de la République du Cameroun pour l'exercice 2025 ;
- Vu le décret n°73/796 du 20 décembre 1973 portant réorganisation du Centre Universitaire des Sciences de la Santé ;
- Vu le décret n°92/074 du 13 avril 1992 portant transformation des Centres Universitaires de Buéa et de Ngaoundéré en Universités ;
- Vu le décret n° 93/026 du 19 janvier 1993 portant création d'universités ;
- Vu le décret n°93/027 du 19 Janvier 1993 portant dispositions communes aux Universités modifié et complété par le décret N°2005/342 du 10 septembre 2005 ;
- Vu le décret n°2001/832/PM du 19 septembre 2001 fixant les règles communes applicables aux institutions privées d'enseignement supérieur ;
- Vu le décret 2010/971 du 14 décembre 2010 portant création d'une Université d'Etat à Bamenda ;
- Vu le décret n°2011/408 du 09 décembre 2011 portant Organisation du Gouvernement, modifié et complété par le décret n°2018/190 du 02 mars 2018 ;
- Vu le décret n°2012/433 du 1^{er} octobre 2012 portant organisation du Ministère de l'Enseignement Supérieur ;
- Vu le décret n°2013/093 du 03 avril 2013 portant organisation du Ministère de la Santé Publique ;
- Vu le décret n° 2013/159 du 15 mai 2013 fixant le régime particulier du contrôle administratif des finances publiques ;
- Vu le décret n°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du gouvernement ;
- Vu le décret n°2022/009 du 06 janvier 2022 portant organisation administrative et académique de l'Université d'Ebolowa ;
- Vu le décret n°2022/010 du 06 janvier 2022 portant organisation administrative et académique de l'Université de Garoua ;
- l'arrêté n°055/PM du 10 juin 2013 portant création, organisation et fonctionnement de la Commission Nationale de la Formation Médicale, Pharmaceutique et Odontostomatologique du Cameroun ;
- Considérant le communiqué de presse n°25-00205/MINESUP/DAUQ du 28 mai 2025 ayant sanctionné les travaux de la 13^{ème} session de la Commission Nationale de la Formation Médicale, Pharmaceutique et Odontostomatologique du Cameroun.

ARRÊTE :

Article 1^{er}.- (1) Il est ouvert, au titre de l'année académique 2025-2026, un examen national pour l'admission de **mille cent vingt (1120) étudiants** en 1^{ère} année des études médicale, pharmaceutique et odontostomatologique dans les Etablissements publics et privés d'enseignement supérieur habilités à dispenser lesdites formations selon le tableau ci-après :

ETABLISSEMENTS HABILITES	Médecine	Pharmacie	Odontostomatologie	TOTAL
Faculté de Médecine et des Sciences Biomédicales (FMSB)/Université de Yaoundé I	140	30	60	230
Faculté de Médecine et des Sciences Pharmaceutiques (FMSP)/Université de Douala	100	60	00	160
Faculty of Health Sciences (FHS)/University of Buea	80	20	00	100
Faculty of Health Sciences (FHS)/University of Bamenda	70	20	00	90
Faculté de Médecine et des Sciences Pharmaceutiques (FMSP)/Université de Dschang	50	25	00	75
Faculté de Médecine et des Sciences Biomédicales (FMSB) de Garoua/Université de Garoua	60	00	00	60
Faculté de Médecine et des Sciences Pharmaceutiques (FMSP) de Sangmélima/Université d'Ebolowa	60	30	00	90
School of Health and Medical Sciences (SHMS)/-CATUC of Kumbo	50	00	00	50
Institut Supérieur de Technologie Médicale (ISTM) Nkolondom-Yaoundé	50	00	00	50
Institut Supérieur des Sciences de la Santé (ISSS)/Université des Montagnes	90	65	60	215
TOTAL	750	250	120	1120

Article 2.- Tout candidat doit choisir de concourir uniquement pour l'admission dans un seul établissement et dans une seule filière.

Article 3.- Les épreuves dudit concours auront lieu dans les Universités d'Etat du Cameroun le **Vendredi 05 septembre 2025**.

Article 4.- (1) L'admission en première année du cycle de formation médicale, pharmaceutique et odontostomatologique dans les Etablissements d'enseignement supérieur publics et privés habilités à dispenser lesdites formations est ouverte en une session unique aux Camerounais des deux sexes.

(2) Les candidats étrangers peuvent également concourir et être admis dans la limite des places disponibles.

Article 5.- Les candidats éligibles à l'entrée en première année doivent être âgés de vingt-trois (23) ans au plus en 2025.

R

Article 6.- L'Examen National d'Adaptation à la Formation Médicale est réservé aux titulaires des diplômes suivants :

- Baccalauréat de l'enseignement secondaire général séries C ou D ;
- General Certificate of Education obtenu dans les conditions et dans les matières suivantes : GCE Advanced Level avec Biology et Chemistry, **sous réserve que ces matières aient été passées au cours de la même session.**
- Tout autre diplôme admis en équivalence par le Ministre d'Etat, Ministre de l'Enseignement Supérieur.

Article 7.- (1) L'inscription se fait uniquement en ligne et la procédure y relative se présente ainsi qu'il suit :

- Se présenter à un guichet EXPRESS UNION pour effectuer le paiement des frais de concours d'un montant de vingt mille (20.000) FCFA. **Aucun autre mode de paiement ne sera accepté ;**
- Retirer le reçu portant la filière et correspondant au montant exact du paiement effectué au nom de l'Agent Financier de la Direction des Accréditations Universitaires et de la Qualité (DAUQ), délivré par toute agence **EXPRESS-UNION à destination de EXPRESS-UNION Agence de « Warda »** à Yaoundé ;
- Aller sur la plateforme à l'adresse <https://concours.minesup-dauq.net> et saisir le numéro de transaction du paiement pour accéder au formulaire d'inscription en ligne ;
- Remplir ledit formulaire, l'enregistrer et éditer la fiche individuelle générée ;
- Agrafer une photo 4x4 à l'endroit indiqué sur la fiche individuelle générée.

(2) **À l'aide d'un scanner professionnel et en format PDF, scanner impérativement les pièces ci-après (poids limite par document 1 Méga Octet) :**

- a) La fiche individuelle générée avec la photo 4x4 timbrée selon les usages en vigueur ;
- b) Une copie certifiée conforme de l'acte de naissance datant **de moins de 06 mois ;**
- c) Un certificat médical attestant que l'intéressé est apte à poursuivre les études médicales **datant de moins de 3 mois;**
- d) Un relevé de notes certifié conforme du Baccalauréat ou du GCE/AL, ou une photocopie du bordereau de réussite de l'Office du Baccalauréat du Cameroun (OBC) ou du GCE Board dûment certifié par le Chef d'antenne ou le Chef d'établissement;
- e) Un relevé de notes certifié conforme du Probatoire ou du GCE O/L.

(3) Aller sur la plateforme et saisir le numéro matricule obtenu sur la fiche d'inscription ;

(4) Soumettre en ligne toutes les pièces précédemment scannées.

Article 8.- Tout dossier soumis en ligne et contenant les documents photocopiés, photographiés ou illisibles sera purement et simplement rejeté.

Article 9. Les dossiers complets seront reçus en ligne au plus tard **le vendredi 22 août 2025**, délai de rigueur.

Article 10.- Pour le suivi du dossier de candidature, aller sur la plate-forme, saisir son numéro matricule puis valider.

Article 11.- Seuls les candidats titulaires des diplômes requis et dont les dossiers ont été approuvés en ligne seront autorisés à concourir. La liste des candidats sera affichée sur le site de l'examen.

Article 12.- Lesdits candidats doivent obligatoirement se munir de leur carte nationale d'identité le jour de l'examen.

Article 13.- Les Centres d'examens sont indiqués par un communiqué du Ministre d'Etat, Ministre de l'Enseignement Supérieur.

Article 14.- L'examen comporte :

- Une épreuve d'étude du dossier scolaire : (coefficient 1) ;
- Une épreuve écrite de Biologie, Chimie et Physique : (coefficient 4) ;
- Une épreuve écrite de culture générale (coefficient 1).

Article 15.- L'étude du dossier scolaire (coefficient 1) tient compte :

- Des résultats du probatoire ou du GCE « O/L » ;
- Des résultats du baccalauréat ou du GCE A/L ;
- De l'âge du candidat.

Article 16.- (1) L'épreuve écrite comporte les matières suivantes d'une durée totale de trois (3) heures:

Fillères	Médecine	Pharmacie	Odontostomatologie
Epreuves			
Biologie	coefficient 2	coefficient 1	coefficient 2
Physique	coefficient 1	coefficient 1	coefficient 1
Chimie	coefficient 1	coefficient 2	coefficient 1

(2) Chaque épreuve de l'examen écrit, est notée de zéro (0) à cent (100). Toute note inférieure à vingt (20) obtenue à l'une des épreuves écrites est éliminatoire.

(3) Le programme de l'Examen National est celui du baccalauréat D ou C ou du GCE A/L dans les matières suivantes : biologie, chimie et physique.

Article 17.- L'épreuve de culture porte sur les connaissances générales, la logique et le français ou l'anglais.

Article 18.- A l'issue de l'étude des dossiers et des épreuves écrites, le jury nommé par le Ministre d'Etat, Ministre de l'Enseignement Supérieur, établit une liste des candidats admis par ordre de mérite.

Article 19.- Les résultats définitifs sont publiés par communiqué du Ministre d'Etat, Ministre de l'Enseignement Supérieur, par Etablissement, selon les quotas définis à l'article 1^{er} du présent arrêté.

Article 20.- En tout état de cause, il ne peut y avoir de report d'admission d'une année à l'autre.

Article 21.- Les Chefs des Institutions Universitaires Publiques, les Chefs des Établissements habilités à dispenser des formations médicales et le Directeur des Accréditations Universitaires et de la Qualité du Ministère de l'Enseignement Supérieur sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution du présent Arrêté qui sera enregistré, puis communiqué partout où besoin sera. /-



**LE MINISTRE D'ETAT,
MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR.**

Jacques FAME NDONGO

MINISTÈRE DE L'ENSEIGNEMENT
SUPÉRIEUR

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION

ORDER N° 25/01007 /MINESUP/SG/CNFMF OF

24 JUN 2025

To launch the National qualifying examination for medical training in Cameroon for the 2025-2026 academic year.

THE MINISTER OF STATE, MINISTER OF HIGHER EDUCATION

- Mindful of The Constitution ;
- Mindful of The Libreville Declaration on the building the CEMAC zone for Higher Education, research and professional training on 11 February 2005;
- Mindful of Guideline No. 01/06- UEAC- 019-CM-14 of 11 March 2006 to implement the BMD system (Bachelor, Master, Doctorate) in Universities and Institutions of Higher Education in the CEMAC zone;
- Mindful of Guideline No. 02/06-UEAC-019-CM-14 of 11 March 2006 to organize University studies in the CEMAC zone within the framework of the BMD system;
- Mindful of Law No. 2018/012 of 11 July 2018 of the financial regime of the State;
- Mindful of Law No.2023/ 007 of 25 July 2023 on the orientation of Higher Education ;
- Mindful of Law n° 2024 /013 of 23rd décembre 2024 finance law of the Republic of Cameroon for the 2025 Financial year ;
- Mindful of Decree No. 73/796 of 20 December 1973 to reorganise the University Center for Health Sciences;
- Mindful of Decree No. 92/074 of 13 April 1992 to transform the University Centers of Buea and Ngaoundere into Universities
- Mindful of Decree No. 93/026 of 19 January 1993 to create Universities;
- Mindful of Decree No. 93/027 of 19 January 1993 to lay down general provisions applicable to Universities as amended and completed by Decree N°2005/342 of 10 September
- Mindful of Decree No. 2001/832/PM of 19 September 2001 to lay down general provisions applicable to Private Institutions of Higher Education;
- Decree 2010/971 of 14 December 2010 to create a State University in Bamenda;
- Decree No. 2011/408 of 9 December 2011 to organise the Government as amended and supplemented by decree n°2018/191 of 2 March 2018;
- Decree No. 2011/410 of 9 December 2011 to appoint members of government ;
- Mindful of Decree No. 2012/433 of 1 October 2012 to organize the Ministry of Higher Education;
- Mindful of Decree No. 2013/093 of 3 April 2013 to organize the Ministry of Public Health;
- Mindful of Decree No. 2013/159 of 15 May 2013 to determine the special regime for the administrative control of State finances ;
- Mindful of Decree No. 2019/002 of 4 January 2019 to reshuffle the Government ;
- Mindful of Decree No. 2022/009 of 6 January 2022 to lay down the administrative and academic organisation of the University of Ebolowa;
- Mindful of Order No. 055/PM of 10 June 2013 on the creation, organisation and functioning the National Commission for Medical and pharmaceutical training in Cameroon;
- Mindful of Press release n°25-00205/MINESUP/DAUQ of 28th May 2025 issued at the end of the 13th session of the National Commission for Medical, Pharmaceutical and Odonto-stomatological Training in Cameroon.

HEREBY ORDERS AS FOLLOWS:

Article 1.- (1) A National qualifying examination for the admission of **one thousand one hundred and twenty (1120) students** into the first year of medical, pharmaceutical and

odonto-stomatological studies in public and private institutions of higher education authorized to offer the said training courses is hereby launched for the 2025/2026 academic year, according to the table below:

DISTRIBUTION OF CANDIDATES	Medicine	Pharmacy	Odontostomatology	TOTAL
Faculty of Medicine and Biomedical Sciences (FMBS) University of Yaounde I	140	30	60	230
Faculty of Medicine and Pharmaceutical Sciences (FMPS) University of Douala	100	60	00	160
Faculty of Health Sciences (FHS) University of Buea	80	20	00	100
Faculty of Health Sciences (FHS) University of Bamenda	70	20	00	90
Faculty of Medicine and Pharmaceutical Sciences (FMPS) University of Dschang	50	25	00	75
Faculty of Medicine and Biomedical Sciences (FMBS) University of Garoua	60	00	00	60
Faculty of Medicine and Pharmaceutical Sciences (FMPS) of Sangmelima/University of Ebolowa	60	30	00	90
School of Health and Medical Sciences (SHMS) –CATUC of Kumbo	50	00	00	50
Higher Institute of Medical Technology (HIMT) Nkolondom-Yaoundé	50	00	00	50
Higher Institute of Health Sciences (HIHS) of Bangangté	90	65	60	225
TOTAL	750	250	120	1120

Article 2. -Each candidate shall first choose to sit either for admission in only one institution and one field of study.

Article 3. - Papers of the abovementioned examinations shall be written in Cameroon State Universities on **Friday, September 05th, 2025.**

Article 4.- (1) Admission into the first year of training of medical doctors in public and private Institutions of Higher Education shall be open to Cameroonian of both sexes and shall be written in single session.

(2) Foreign candidates can also site for admission within the limits of places available.

Article 5.- Eligible candidates for the entrance into first year shall be aged twenty three (23) years at most as at the year 2025.

Article 6.- The national qualifying examination for medical training shall be reserved for holders of the following certificates :

- Baccalaureat of the General Secondary Education in series C or D;
- General Certificate of Education passed according to specified requirements and in the following subjects: GCE Advanced Level in Biology and Chemistry, **provided these subjects were obtained or passed in the same session.**
- Any other certificate recognized as equivalent by the Minister of State, Minister of Higher Education.

Article 7.- (1) Registration shall be done exclusively online and the procedure shall be as follows:

- Go to an Express Union counter chosen by the candidate to pay examination fees to the tune of twenty (20.000) thousand CFA francs. **No other means of payment shall be accepted;**
- Collect the receipt corresponding to the exact amount paid and which bears the field of study, beneficiary who shall be the Financial Officer of the Department of University Accreditations and Quality (DAUQ), issued by any Express Union branch to Express-Union, Warda Branch in Yaounde;
- Go to the platform at the following address **<http://concours.minesup-dauq.net>** and enter the transaction number of the Express Union payment receipt that will enable the candidate to access the registration form;
- Fill in the registration form, save it and print the form generated;
- Clip a passport size photograph to the space provided on the form generated;

(2) Using a professional scanner to scan the following documents in PDF format (maximum weight per document 1 megabyte):

- a) The individual information form generated bearing a passport size photograph stamped at the rate in force;
- b) A certified true copy of birth certificate of **not more than 6 months;**
- c) A medical certificate ascertaining that the concerned is fit to pursue medical studies of **not more than 3 months;**
- d) A certified true copy of transcript of the Baccalaureat or the GCE A/L or a photocopy of the results slip of the GCE Board or Cameroon Baccalaureat Board certified by the Registrar or the school head;
- e) A certified true copy of the Probatoire or GCE O/L;

(3) Go to the platform and enter the registration number on the registration form;

(4) Submit online all the documents that have previously been scanned.

Article 8.- Any file submitted online and containing illegible documents shall be rejected.

Article 9.- Complete files shall be received online **latest Friday, august 22nd, 2025.**

Article 10.- To follow up your file, go to the platform, enter your registration number then confirm.

Article 11.- Only candidates who are holders of the required certificates and whose files have been approved online shall be allowed to sit for the competitive entrance examination. The list of received candidates will be publish online.

Article 12.- The said candidates shall unfailingly come along with their national identity card on the day of the examination.

Article 13.- Examination centres shall be designated by a press release of the Minister of State, Minister of Higher Education;

Article 14.- The examination shall consist of:

- A paper on the study of academic record:(coefficient 1) ;
- A written paper on Biology, Chemistry and Physics: (coefficient 4) ;
- A written paper on general knowledge (coefficient 1).

Article 15.- The study of academic record (coefficient 1) shall take into consideration:

- Results of the Probatoire or GCE /OL;
- Results of the Baccalaureat or GCE/AL;
- Age of candidates.

Article 16.-(1) The written examination shall consist of the following papers for a duration of three hours

Subject Field \ Papers	Medicine	Pharmacy	Odontostomatology
Biology	coefficient 2	coefficient 1	coefficient 2
Physics	coefficient 1	coefficient 1	coefficient 1
Chemistry	coefficient 1	coefficient 2	coefficient 1

(2) Each paper for the written examination shall be graded from zero (0) to one hundred (100). Any mark lower than twenty (20) scored during the written paper shall be eliminatory.

(3) The national examination programme shall be that of the baccalaureat in series D or C or GCE/AL in Biology, Chemistry and Physics.

Article 17.- The general knowledge paper shall focus on general knowledge, logic and French or English.

Article 18.- After the study of files and at the end of the written examination, the jury appointed by the Minister of State, Minister of Higher Education shall draw up a list of successful candidates in the national qualifying examination by order of merit.

Article 19.- The final results shall be published through a press release by the Minister of State, Minister of Higher Education according to quotas defined by article 1 of this Order.

Article 20.- In any case, admission cannot be deferred from one year to another.

Article 21.- Heads of State University Institutions, Heads of Institutions authorized to offer medical trainings and the Director of University Accreditations and Quality of the Ministry of Higher Education are responsible, each in his own sphere, for the implementation of this Order which shall be registered and published wherever need arises./-

Jacques FAME NDONGO



**MINISTER OF STATE,
MINISTER OF HIGHER EDUCATION**